
  

HALMSTADS KOMMUN 
Kommunstyrelsen 

2023 -09- 18 
  

  

  "KS 202300425 

Sberigedemokraterna 
  

  

Motion till kommunfullmäktige Halmstad: 

Avskaffa kravet på inköp av ekologiska livsmedel 
Under ett antal år har kommuner runt om i Sverige haft ökade krav på andelen 
ekologiska livsmedel i det som köps in. 
I Halmstads kommun är den siffran 30960 enligt beslut i servicenämnden 2021. 
Sverige, med ett jordbruk som har mycket höga miljökrav på sig internationellt 
sett, har konventionellt odlade livsmedel eller uppfödda djur med skillnader 
mot det ekologiska som är mindre än i den absoluta majoriteten av världens 
länder. 
Till detta skall läggas att prisbilden inte sällan är 15-300 högre, beroende på 
vilken undersökning man tittar på, för den ekologiska maten. 
Det skall även nämnas att det nu börjar komma rapporter som ifrågasätter 
huruvida ekologiskt odlat verkligen är till gagn för miljön. I en studie publicerad 
2019 i tidskriften Nature, Assesing the efficieny of changes in land use for 
mitigating climate change, där bland annat forskaren 
docent Stefan Wirsenius från Chalmers deltog, fastställs att ekologiskt odlad 
mat är sämre för miljön jämfört med konventionellt odlade livsmedel. 
Detta mot bakgrund att de signifikant större markarealer som krävs för att 
producera samma avkastning. Det i sin tur innebär, bland annat, att mer 
skogsbeklädd mark kommer behöva tas i anspråk i framtiden. 
Olika kommuner har redan börjat ändra sin ställningstaganden gällande den 
ekologiska maten. 

Med detta föreslår vi kommunfullmäktige Halmstad besluta: 
ÅS var ffa > DÅ inköp av ekologiska livsmedel. 
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